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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 3 (EL og KD) stemte for, 61 (V, DF, KF, RV og 
Anders Møller (UFG)) imod; 39 (S og SF) stemte 
hverken for eller imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
17) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 159: 
Forslag til folketingsbeslutning om kønsop- 
delte lønstatistikker m.v. 
Af Mette Frederiksen (S), Anne Grete Holms- 
gaard (SF), Naser Khader (RV), Pernille Rosen- 
krantz-Theil (EL) og Bodil Kornbek (KD). 
(Fremsat 26/3 2004. Første behandling 30/4 
2004. Betænkning 12/5 2004). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, : 홢 ' 
idet 45 (S, SF, RV, EL og KD) stemte for, 58 (V, 
DF, KF og Anders Møller (UFG)) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
18) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 165: 
Forslag til folketingsbeslutning om etablering 
af en isbryderòrdning for ledige akademikere 
til mindre virksomheder. 
Af Naser Khader (RV) og 'Lene Jensen (S) m.fl. 
(Fremsat 31/3 2004. Første behandling 30/4 
2004. Betænkning 12/5 2004). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes; 
idet 46 (S, SF, RV, EL og KD) stemte for, 57 (V, 
DF, KF og Anders Møller (UFG)) imod. - 

Den næste sag på dagsordenen var: 
19) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 128: 
Forslag til folketingsbeslutning om børnefa- 
miliers ret til omsorgsdage. 
Af Villy Søvndal (SF) m.fl. 
(Fremsat 17/2 2004. Første behandling 25/3 
2004. Betænkning 29/4 2004). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 10 (SF, EL og KD) stemte for, 58 (Vi DF; KF ; 
og Anders Møller (UFG)) imod; 36 (S og SF) 
stemte hverken for eller imod. 



10776 Tirsdag den 25. maj 2004 (B 95) 

Den næste sag på dagsordenen var: 
20) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 95: 
Forslag til folketingsbeslutning om indførelse 
af ensartede regler for hygiejnestandarder på 
danske sygehuse. 
Af Lone Møller (S) m.fl. 
(Fremsat 12/12 2003. Første behandling 25/2 
2004. Betænkning 28/4 2004). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Lone Møller (S): 
I dag er det sådan, at 100.000 patienter årligt 
bliver syge af at ligge på sygehuset. Normalt 
skulle man jo gerne blive rask, når man kommer 
på et sygehus, men det er rent faktisk sådan, at 
100.000 patienter i dag bliver syge, fordi hygiej- 
nen er så dårlig, at hver tiende patient bliver syg 
på grund af snavset. 

Der er netop kommet en ny undersøgelse 
foretaget af Statens Serum Institut, som viser, at 
10 pct. af de indlagte på landets sygehuse pådra- 
ger sig en infektion som følge af dårlig hygiejne. 
Infektionerne dækker over et bredt spektrum fra 
harmløse mavelidelser til alvorlige stafylokokin- 
fektioner. De rammer så vel spædbørn som ny- 
opererede patienter og dødeligt syge menne- 
sker. 

Hvor mange der årligt dør på grund af dårlig 
hygiejne, ved man ikke, men man ved, at da Sta- 
tens Serum Institut for 5 år siden lavede en lig- 
nende undersøgelse, var det 80.000 patienter, 
der blev syge. Derfor er det mig ubegribeligt, at 
man, når vi nu 5 år efter får en ny opgørelse, der 
viser, at ikke 80.000, men 100.000 bliver syge, så 
ikke kan stemme for det her forslag. 

Kl. 13.15 
Hygiejnen er ikke blevet forbedret, den er 

tværtimod blevet forringet, og der er altså en 
nøgle til det her, nemlig Dansk Folkeparti, som 
har fremsat et så at sige identisk forslag, men 
ikke engang ønsker at få deres eget forslag ved- 
taget i dette Folketing, skønt der er et flertal. Jeg 
kan godt forstå, hvis befolkningen undrer sig, 
men jeg synes, det er mere bekymrende, at 
Dansk Folkeparti, som altid er fortaler for de 
svage, stadig væk vil acceptere, at 100.000 men- 

nesker om året bliver syge af at ligge på sygehu- 
set. 

Så kan det godt være, Dansk Folkeparti me- 
ner, at de har løst alle problemerne ved engang 
om 2-3 år at få indført en smileyordning -  gud 
forbyde det. Tænk, hvis man kom ind babu-ba- 
bu, og der var en stor smiley på døren til opera- 
tionsstuen, det ville nok ikke være så godt. 

Men det løser ikke problemerne blot at oplyse 
på internettet, hvor mange der bliver syge, hvor 
mange der bliver genindlagt, hvor mange infek- 
tioner der er. Vi bliver nødt til i dette land, hvis 
vi mener noget med det, at sørge for at indføre 
nogle ensartede hygiejnestandarder. Vi kan sim- 
pelt ikke være det her bekendt. 

Formanden: 
Fru Birthe Skaarup som ordfører. 

Birthe Skaarup (DF): 
Det er simpelt hen utroligt, at alt efterhånden 
ligger i Dansk Folkepartis hænder her i Folketin- 
get, og er der nogen, der skal skældes ud på, er 
det Dansk Folkeparti. Vi har netop gjort nogle 
tiltag på det her område. Jeg vil godt sige til fru 
Lone Møller, at det her jo desværre ikke er et nyt 
område, at man pludselig ser, at hygiejnen på 
hospitalerne er i bund. 

Det var også et problem under den tidligere 
regering -  jeg bliver nødt til at sige det -  og da 
prøvede Dansk Folkeparti at komme igennem 
på flere måder; det lykkedes ikke. Nu er vi sam- 
men med regeringen kommet igennem med et 
forslag, hvor vi skal indføre nogle standarder, 
der skal implementeres i det danske sundheds- 
væsen, nogle standarder, der netop rækker ud 
over det, som fru Lone Møller gerne vil have. Og 
vi synes, det er utrolig vigtigt, at vi får taget hul 
på det her område. 

Vi har i vores betænkningsbidrag, som vi sy- 
nes vi har gjort nogenlunde udførligt -  selv om 
jeg godt ved, at det ikke stemmer helt overens 
med det, fru Lone Møller gerne vil have at der 
skulle stå -  gjort rede for, hvorfor vi har lavet en 
beretning over Dansk Folkepartis forslag, hvor 
vi sammen med regeringen går ind og indfører 
en videre udbygning af de standarder, som fru 
Lone Møller taler om. 

Det er ikke mange uger siden, jeg deltog i en 
konference om sikkerhed i det danske sund- 
hedsvæsen, og der var noget, der gjorde meget 
stærkt indtryk på mig. Det var, at hvis det sund- 
hedsfaglige personale vaskede deres hænder no- 
get oftere, så ville man ikke se så mange hygiej- 


